
Zápis ze schůze představenstva SVPZP dne 20.10.2011,  místo konání veletrh Medicalfair 
Brno 

 

Přítomni:   Zdeněk Jakubský, Miroslava Krudlová, Michal Jura, Pavel Tichý, Jana Kotíková, 
EvaTichá, Šárka Dvořáková 

Omluveni:   Renáta Adlová 

Host:     Věra Menšíková – manažer Medicalfair BVV 

 

Schůzi zahájila a řídila Šárka Dvořáková. 

1. Ing. Menšíková vystoupila se svým sdělením, že požadavek SVPZP předložený na jednání 
v Brně dne 11. 3. týkající se radikální změny konání a průběhu stávajícího veletrhu 
Medicalfair i přes zdánlivý nesouhlas v minulých obdobích je neustále v jednání . Současný 
veletrh i stav ve zdravotnictví a zdravotních pojišťovnách jasně ukazuje na potřebnost změny. 
Vedení BVV vidí taktéž potřebu omezit veletrh na dvouleté období a rozšířit produktové 
portfolio veletrhu tak, aby byly naplněny další haly obdobnou tematikou a tím byl zvýšen 
zájem zákazníků. Sdělila, že s největší pravděpodobností bude opravdu zrušen podzimní 
termín konání v příštím roce a veletrh znovu bude až v roce 2013, v jarním termínu. BVV 
jedná s INCHEBOU ohledně spolupráce v rámci pražské výstavy Pragomedica a Nonhandicap. 
I nadále bude BVV informovat a spolupracovat se SVPZP, aby následující veletrhy splňovaly 
potřeby nejen vystavovatelů, ale i návštěvníků veletrhu, tedy potencionálních klientů našich 
firem. 

2. Dvořáková dále informovala o proběhlém jednání  na ústředí VZP ve věci pozastavení 
Číselníku, ve věci navýšení DPH v letech 2012 ‐ 13 a dalších informacích. P. Krudlová tlumočila 
veškeré postřehy z jednání týkající se DPH a „stopstavu“,  Dvořáková dále informovala o 
zájmu VZP pronajímat některé cirkulovatelné ZP a požádala p. Jakubského a p. Kotíkovou, 
aby pracovníci jejich firem vypracovali návrh na první z nich, tedy na pronájem elektrického 
polohovacího lůžka pro pojištěnce VZP (denní pronájem, minimální doba pronájmu, paušály 
za dopravu apod…). Návrhy budou projednány na nejbližší členské schůzi SVPZP a dále 
předloženy VZP při příštím jednání, jež VZP přislíbilo. 

3. Mgr. Jura informoval o změnách ve skupině 06. S účinností od 1.7.2011 byl v číselníku PZT 
zrušen kód 45403 ( zakázkový ZP ‐ kompresivní punčochy a návleky nad 2000,‐ Kč ). Současně 
byl Číselník PZT rozšířen o cca 60 speciálních kódů na zakázkové zdravotnické prostředky 
určené speciálně pro léčbu lymfologických pacientů. Tyto kódy jsou přiděleny konkrétním 
výrobkům a výrobcům medi Bayreuth a Ofa Bamberk. Současně byly v metodice VZP 
k číselníku PZT omezeny možnosti preskripce na vybraná pracoviště. 

4. Mgr. Jura informoval o změnách v legislativě na území Slovenska. S účinností od 1.12.2011 
bude snížena obchodní přirážka ( OP ) na ZP na 20 %. Tato OP (20% celkem) bude nově 
určená pro distributory a lékárny, či výdejny ZP. Není již pevně dáno, komu kolik  % náleží. 
Dále od tohoto data nebude MZDR  vyžadovat povolení k distribuci ZP a nepřímo nabádá 
k přímým nákupům od výrobce  i v zahraničí nebo od dovozce ZP. 



5. Dvořáková informovala o setkání na MZČR, resp. utvoření pracovní skupiny pro tvorbu 
nového zákona o zdravotnických prostředcích. Sdělila, že Mgr. Král z MZČR zaslal zápis 
z prvního jednání skupiny a v přiloženém e‐mailu pozval SVPZP k dalším jednáním. Ing. Tichý 
přeposlal ihned e‐mailem tento zápis všem členům představenstva. Představenstvo by mělo 
zvolit vhodného zástupce, který by se příštího jednání zúčastnil. Termín konání je plánován 
po 17. Listopadu. Dvořáková navrhla, aby byl garantem pro tuto pracovní skupinu ing. Tichý. 
Závěrem sdělila, že ze získaných informací byl tím, kdo projevil zájem vstupu SVPZP do 
pracovní skupiny Svaz zdravotních pojišťoven a její zástupce ing. Krupička. 

6. Představenstvo v následné diskusi  o změnách ve zdrav. pojišťovnách (nový zákon o zdr.poj. 
od roku 2013, číselníky jednotlivých pojišťoven, jejich větší pravovomoce i 
konkurenceschopnost) nutnost navázat spolupráci se svazem zdravotních pojišťoven a 
Dvořáková se pokusí získat do členské schůze podrobné informace o fungování SZP, resp. 
pozvat již na příští členskou schůzi jejich zástupce. 

7. Představenstvo projednalo termín příští členské schůze, která se bude konat dne  23.11. 2011 
od 10.00 na VZP Perštýn v Praze.  Program schůze nebyl s konečnou platností sestaven a 
bude projednán v předstihu schůze e‐mailem se členy představenstva. Hlavními body však 
jsou:  
‐ Události od min. členské schůze 
‐ Stav zdravotnictví , stopstav číselníku a možný vývoj v příštím roce 
‐ Zvýšení DPH, možnosti jak navýšit konečné ceny o rozdíl DPH 
‐ Spolupráce se Svazem zdravotních pojišťoven 
‐ Zákon o zdravotnických prostředcích – pracovní skupina MZČR a připomínky SVPZP pro 

další jednání, zástupce za SVPZP na jednáních 
‐ plán činnosti SVPZP pro rok 2012 

Členové představenstva výše uvedené body rozpracují, dodají případně další nutné body pro 
jednání na členskou schůzi. 

8. Závěrem bylo konstatováno, že situace na trhu stále řeší mnoho vážných problémů, 
legislativa a státní správa nastoluje mnoho opatření, která firmy nejen brzdí ve zvýšení 
prodeje či  svých služeb, ale svými úspornými opatřeními velmi citelně snižuje odbyt firem a 
přístup zákazníků k potřebným zdravotnickým prostředkům….. 

9. Ing. Tichý informoval o dopadu nového zákona, který mění způsob výplaty sociálních dávek a 
příspěvků na pomůcky. Schodišťové plošiny, schodolezy a stropní transportní systémy budou 
pouze zapůjčovány budoucími Úřady práce. Ohrožuje to jak dostupnost pomůcek pro klienty 
tak firmy, které pomůcky dodávají.  
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